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Buďme hodní nasledovania
    V sobotu som si spravil vychádzku po starej ceste okolo 
alvegu v Horných Ladcoch. Však aj lekár hovoril - choď, aj 
slnko svietilo, aj žena bola rada, že má chvíľu pre seba (teda 
-  že ma nevidí).
Na pár miestach je vidno posledné rozpadajúce sa 
betónové základne bývalej lanovky, ktorá vozila vápenec 
do cementárne pred 100 rokmi. A spomenul som si na 
rozpadnutý betónový bunker na Klárke, v ktorom 
skladovali dynamit i na betónové rozpadnuté budovy pri 
starej ceste do lomu. Vyzerali nezničiteľné - tak som si ich 
pamätal z detstva. Spomenul som si na stromy, ktoré trčali 
zo stien i železobetónovej strechy a pomaly, desiatky rokov, 
koreňmi trhali stavbu na kusy - tú silu prírody som ukazoval 
svojim dorastajúcim ďeťom. Svojim vnukom už neukážem 
nič - stavby sú rozpadnuté, alebo ich z bezpečnostných 
dôvodov likvidujú.

       Keď kráča človek sám, kadečo ho napadne (občas i medveď). 
Tak som rozmýšľal nad tým, ako sa v histórii dookola opakuje 
márna snaha jednotlivcov zanechať po sebe niečo hmotné, čo 
bude nesmrteľné (na rozdiel od našej telesnej schránky). Mnohé 
viery nás učia o nesmrteľnosti duše, ale akosi sa nevieme zmieriť 
s tým, že by to malo stačiť. A tak, nech už sme navonok 
presvedčení o čomkoľvek, v podvedomí nám drieme túžba 
zanechať nejaký odtlačok v betóne, niečo čo nás fyzicky prežije. 
Lenže potom vidíme ako sa musí všetko stále opravovať, ako sa 
rozpadajú aj pyramídy, ako vojna alebo pár sekúnd zeme-
trasenia zničí to, čo sa stáročia budovalo. Márnosť nad márnosť.
A tak ma napadlo, že asi vážne majú pravdu tí, ktorí hovoria, že 
jediná nesmrteľnosť je v našich deťoch - či už biologických, alebo 
duchovných. V našom živote, ktorý je príkladom, ktorý by mal 
učiť iných, že je dôležité byť poctivý, slušný, pomáhať ostatným. 
Príkladom v tom čo zanecháme vo vnútri iných, čo sa posúva 

dejinami a generáciami ďalej a robí život lepším. 
       Starovekí Rimania možno dobyli celý vtedajší svet, ale aj 
tak - to, čo pretrvalo veky, sú len ich myšlienky. Kto obchoduje, 
ten nelúpi a nevraždí, kto má vodu a nežije v špine má šancu 
mať život dlhší a lepší. A tak budovali cesty, mosty, vodovody, 
kanalizáciu - to čo ľudí spájalo a robilo ich život lepším. 
    Na ich výboje sa dávno zabudlo, ale viadukty nám 
pripomínajú, komu máme ďakovať za vynález vodovodu. 
A vždy, keď idem po diaľnici a prekročím hranice európskej 
krajiny bez colnice, poviem si - rímska ríša žije a jej myšlineky 
nás spájajú. Keď som sa vracal z vychádzky povedal som si, že 
je to dobré. Stále ma obklopujú slušní ľudia, ktorí sa snažia 
viesť život, ktorý je hoden nasledovania. Ktorí sú úžasní a 
nesmrteľní. A že im to musím povedať. 

Ak nestihnem všetkým, odkážte im to. Verte, budú radi.
                                                                                       Branislav  Lipták
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Obecné zastupiteľstvo

1. februárové zasadnutie - PD Košeca dane zaplatí, schválili balíkomat GLS

2. februárové 
zasadnutie: 
schválili kúpu 
vozidla Multicar 
M27 Compact

Prvé zasadanie v roku 2025 bolo 12. februára 2025
Žiadne prevody nehnuteľného majetku v roku 2024
Mgr. Ing Monika Prekopová, hlavná kontrolórka obce Ladce  
informovala poslancov  o v ýsledku kontroly prevodov 
nehnuteľného majetku obce za rok 2024, ktorého všeobecná 
hodnota majetku prevýšila 20 000 eur. Kontrola bola vykonaná na  
základe zákona SNR č.369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov § 18f ods.1, písm. i).
V roku 2024 neboli uskutočnené žiadne prevody nehnuteľného 
majetku. 
Prerokovanie  žiadosti  PD Košeca, a.s. o zvýhodnenie, 
alebo odpustenie dane z nehnuteľnosti  
Starosta obce oboznámil poslancov so žiadosťou PD Košeca, a.s. o 
zvýhodnenie prípadné úplné odpustenie dane z nehnuteľnosti.
Poslanci uvedenú žiadosť prerokovali a navrhli zamietnuť.
Poslanci uznesenie schválili jednohlasne.

Druhé tohotočné zasadanie bolo 

24. februára 2025.
Malo len jeden bod . 

S c h v á l e n i e  k ú p y  v o z i d l a 

MULTICAR M27 Compac t s 

príslušenstvom do majetku 

obce
Starosta obce predložil poslan-

com na schválenie kúpu vozidla 

M U LT I C A R  M 2 7 C o m p a c t  s 

príslušenstvom :
-posypová nadstavba BBS 1200 E
-čelná radlica PKN 172
-cisterna CNT 2000
-čelná postreková lišta LM 1600
od spoločnosti UNIKONT SLOVA-

KIA, spol. s.r.o., Dubnica nad 

Váhom do majetku obce Ladce za 

cenu  61 487,70 € s DPH. 
Uznesenie č. 8/2025
Obecné zastupiteľstvo obce 

Ladce schvaľuje v súlade s § 11 

ods.4 zák. SNR č. 369/1990 Zb. o 

o b e c n o m  z r i a d e n í  v  z n e n í 

n e s k o r š í c h  p r e d p i s o v  a  s o 

Z á s a d a m i  h o s p o d á r e n i a  a 

nakladania s majetkom obce 

Ladce §30 ods.4 kúpu vozidla 

M U LT I C A R  M 2 7 C o m p a c t  s 

príslušenstvom.
Návrh bol schválený.

Balíkomat GLS
Starosta obce predložil poslancom návrh umiestnenia balíkomatu 
spoločnosti GLS General Logistic Systems Slovakia s.r.o. na pozemku 
KNC 551 pri MŠ Ladce. 
Poslanci s návrhom súhlasili.
Uznesenie č. 6/2025
Obecné zastupiteľstvo obce Ladce schvaľuje zámer nájmu pozemku  v 
súlade s § 9aa, ods. 2 písm. e) zákona NR SR č. 138/1991 Zb. o majetku 
obcí v znení neskorších predpisov ako prípad hodný osobitného 
zreteľa a to 1,6 m2  z pozemku KNC 551 o celkovej výmere 394 m2, 
druh: zastavaná plocha a nádvorie  vedeného Okresným úradom 
Ilava, katastrálny odbor na LV č.1, katastrálne územie Ladce  za 
účelom umiestnenia a prevádzkovania zariadenia GLS balíkomatu v 
zastúpení spoločnosťou GLS General Logistics Systems Slovakia s.r.o., 
1039 Budča 962 33, IČO: 36 624 942
Doba nájmu:    neurčitá

Cena nájmu:    1  EURO  ročne
Návrh bol schválený  trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov.

Pripomienky a návrhy

Starosta obce informoval 
poslancov o možnosti zakúpenia komunálneho vozidla Multicar s 
príslušenstvom od spoločnosti UNIKONT SLOVAKIA, spol. s.r.o., 
Dubnica nad Váhom pre komunálne potreby. 
Rok výroby vozidla 2020 a najazdených 30 000 km.  
Pre zabezpečovanie služieb letnej a zimnej údržby obce je takéto 
vozidlo nenahraditeľné.  
Súčasný stav vozidla, ktoré je používané v rámci údržby obce je už na 
hranici životnosti, primeraný veku vozidla to je 20 rokov. 
Z dôvodu spoľahlivosti a bezpečnosti je výmena vozidla nevyhnutná.
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Život v obci

Pozvánka na Zhromaždenie Lesného a Urbárskeho pozemkového spoločenstva

LZ  01/2025     str. 3

Výbor Lesného pozemkového spoločenstva Ladce a Urbárskeho pozemkového spoločenstva Ladce pozýva na Zhromaždenie, ktoré sa 
bude konať v nedeľu 30.03.2025 o 15.00 hod. v Kultúrnom dome v Ladcoch.
Ak sa nemôžete zúčastniť môže vás na základe písomného splnomocnenia (nemusé byť overené) zasupovať blízky príbuzný, alebo 
predsedas spoločenstiev (Rudolf Hradeľ)



Život v obci

Odpady 
v roku 2024

LZ  01/2025      str. 4

V odpadovom hospodárstve priniesol 
rok 2024 zmeny, ktoré sa dotkli aj našej 
obce.  Naďalej  spolupracujeme s  
Organizáciou zodpovednosti výrobcov 
Elekos, ktorá zabezpečuje zber v 
spolupráci so spoločnosťou Marius 
Pedersen, a.s.. Pokračovať v zbere 
triedených surovín ako aj komunálneho 
o d p a d u  s a  b u d e  rov n a k o  a k o  v 
minulých rokoch.  
V  r o k u  2 0 2 4  b o l o  o d s ú h l a s e n é 
zvyšovanie poplatku za komunálny 
odpad na 38,00€/osoba/rok. Zmena 
bola podmienená vládou SR, ktorá 
plánovala zvýšenie poplatkov za 
sk ládkovanie k vôl i  mechanicko -
biologickej úprave pred skládkovaním. 
Táto povinnosť sa odložila na rok 2026, 
ale zvýšeniu poplatku sme sa aj tak 
nevyhli z dôvodu inflácie a ďalších 
faktorov zvyšujúcich cenu za prepravu a 
uloženie odpadu.
Zber BRKO  do hnedých nádob od 
bytoviek sa znížil o 1,47 tony odpadu 
oproti minulému roku. Vyzbieraných 
bolo 26,09 ton odpadu.
Celková hmotnosť odpadu bola 1 
106,417 ton a oproti roku 2023 sa zvýšila 
o 92,248  ton.
Na základe uvedených množstiev 
o d p a d u  s m e  d o s i a h l i  ú r o v e ň 
vytriedenia 51,82 % a na rok 2025 výšku 
zákonného poplatku v sume 15,00 €.  V 
minulom roku bola výška poplatku 
rovnaká, ale % sa nám zvýšilo o 1,65 %.  
     Text, foto: Ing. Zuzana Malovcová Seidl

Pozvánka do divadla

Knihy okno do sveta otvárajú
Vďaka projektu z Fondu na podporu umenia "KNIHY - OKNO DO SVETA OTVÁRAJÚ" sme 
zakúpili 119 kníh do Obecnej knižnice.
Zámerom projektu bolo zakúpenie nových kníh, ktoré knižný fond zaktualizujú, 
zmodernizujú a doplnia potreby dnešného moderného čitateľa.
Pre našu obec je veľmi dôležité, aby obecná knižnica napredovala a bola čitateľsky zaujímavá 
pre všetky vekové kategórie.
Našim dlhodobým cieľom je pravidelne aktualizovať knižný fond v celom spektre a 
vzbudzovať a prehlbovať záujem o knihu a čítanie v dobe elektronických médií a 
komunikácie. Tešíme sa na každého čitateľa!
                                                                                                                                   Text a foto: Ing. Katarína Kalusová



Život v obci

Plán podujatí v obci Ladce na rok 2025
21.02.2025 

15.02.2025 

08.03.2025 

14.03.2025 

29.03.2025

12.04.2025

14.04.2025

26.04.2025 

26.04.2025 

27.04.2025 

30.04.2025 

03.05.2025 

04.05.2025 

11.05.2025 

17.05.2025 

23.05. – 24.05.2025 

24.05.2025 

31.05.2025 

15.06.2025

7.6.2025  alebo 14.6.2025 

27.06.2025 

4.7.2025 

18.07. -  20.07.2025 

03.08.2025 

16.08.2025 

16.08.2025

23.08.2025

28.08.2025 

07.09.2025

14.09.2025 

16.09.2025

26.09.2025 

17.10.2025

19.10.2025

28.11. – 29.11. 2025 

30.11.2025 

05.12.2025

13.12.2025

31.12.2025 

Jarno-letná detská burza a zbierka MC MIMČO

Zabíjačkové špeciality

Divadelné predstavenie Šialené nožničky v DK Ladce

Koncert KALI Tour 2025 v DK Ladce

Čistý revír – čistá príroda – čisté Ladce 

Ladecká notečka

Ladecká kvapka krvi

OSA Cyklokrosa

Pálenie Ďura na Skalke

Nedeľa Božieho milosrdenstva na Butkove, Hodová nedeľa vo farnosti

Pietna spomienka pri príležitosti ukončenia II. sv. vojny

Ladecký kotlík 

Detská rybárska súťaž

Prvé sv. prijímanie

Celoslovenská púť – Deň sv. Jána Pavla II.

Jarno-letná burza pre dospelých RZ pri ZŠ Ladce

Sviatosť birmovania

Deň detí a rodiny

Beh na Butkov

Letné kino (podľa počasia)

Stavbársky deň

Letné kino (podľa počasia)

DNI OBCE LADCE, Letné kino (podľa počasia)

Benefičný koncert na Butkove na podporu Pápežských misijných diel 

Rockový večer v L.A.

Deň otvorených dverí v Kaštieli Ladce

Celoslovenská púť k Panne Márii 

Pietna spomienka pri príležitosti SNP

Hody v Tunežiciach

Hody Horné Ladce

Ladecká kvapka krvi

Jesenno-zimná detská burza MC MIMČO

Koyšove Ladce

Posedenie pri príležitosti „Októbra – mesiaca úcty k starším“

Jesenno – zimná burza pre dospelých RZ pri ZŠ Ladce

Rozsvecovanie vianočného stromčeka v MŠ

Sv. Mikuláš v Ladcoch, Vianočné trhy 

Starostovská kapustnica

Silvester v Ladcoch
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Život v obci

Materské centrum MIMČO v spolupráci s obcou Ladce opäť pomáhali tam, kde pomoc potrebovali. Jarno - letná detská burza spojená so zbierkou pre Nemocnicu Považská Bystrica a so zbierkou pre Detský 
domov Bytča sa podarila. Nikto z predávajúcich neodišiel naprázdno, každý predávajúci si niečo zarobil a predal veci, ktoré poslúžia ďalej. Takéto recyklovanie má podľa nás obrovský zmysel. Predávajúcich bolo 
viac než 80. Už teraz sa tešíme na jesenno - zimnú detskú burzu, ktorá veríme bude tiež spojená so zbierkami. Sme šťastné zo záujmu Vás všetkých a všetkým Vám patrí naše obrovské ďakujeme. 
Ďakujeme predovšetkým našim rodinám, ďakujeme priateľom MC MIMČO, ďakujeme všetkým dobrovoľníčkam a dobrovoľníkom, ďakujeme pracovníčkam a pracovníkom obce Ladce, ďakujeme darujúcim, 
predávajúcim i kupujúcim, jednoducho, ďakujeme všetkým Vám, ktorí ste nám pomohli a neustále pomáhate. Je to krásny pocit mať vo Vás oporu. 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                    Text:  Mgr. Adela Guzoň, foto: Ing. Katarína Kalusová

Pozvánka na koncert

Jarno - letná detská burza 
a zbierka posteľnej bielizne a oblečenia MC MIMČO

LZ  01/2025    str. 6

Premýšľate, komu darovať 
svoje 2 % z daní? 

Tento príspevok pre vás neznamená žiadny výdavok 
navyše. Daň, ktorú by ste inak museli odviesť do 
štátneho rozpočtu, premeníte na adresný dar, ktorým 
podporíte aktivity konkrétnej organizácie. 
Tá možno zastrešuje školský alebo voľný čas vašich 
detí, vnúčat, zlepšuje kvalitu života chorých detí, 
alebo robí akcie pre nás všetkých.
Ak viete o aj o iných organizáciach, ktoré vieme 
zverejniť, neváhajte nás kontaktovať !
Vyhlásenia pre 
ZŠ Ladce
TJ Tatran Cementáreň Ladce
MaHoLa Kaštieľ Ladce
Nadáciu AGAPA
Riška Kumana
Lukáška Tesaríka 
Alexka Abrahámovského, 
teda predvyplnené tlačivo na darovanie 2% daní 
nájdete na ladeckej webstránke:
https://www.ladce.sk/moznost-darovat-2-z-dani

Nechajte ich v Ladcoch!

V mene uvedených organizácií 

a jednotlivcov vopred ďakujeme !
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Život v obci

Obnovená tradícia plesu v Ladcoch
- premiéra ako hrom!

Ladecký ples nadviazal na tradíciu rodičovského 
plesu, ktorý sa konal pravidelne, vždy koncom januára. 
Rodičovský ples, alebo ples organizovaný rodičovským 
združením pri ZŠ Ladce bol organizovaný 13 - krát. Počas 
obdobia, kedy bolo zakázané organizovať plesy a 
spoločenské podujatia sa tradícia prerušila a následne sa 
štyri roky po sebe nepodarilo ples zorganizovať. Za 
organizáciu doterajších rodičovských plesov, patrí 
poďakovanie vtedajším predsedom RZ pánovi Jozefovi 
Mihálikovi a neskôr pani Ivane Klobučníkovej.  
O b e c n ý,  L a d e c k ý  p l e s  2 0 2 5  j e  t e d a  vo ľ n ý m 
pokračovaním Plesu RZ pri ZŠ Ladce. Už počas plesovej 
sezóny v roku 2024, sme registrovali dopyt po takomto 
spoločenskom podujatí a rozhodli sme sa znovu 
zorganizovať v Ladcoch ples. Dôležité bolo zachovať aj 
vysoko nastavenú latku kvality z minulosti.  V podstate 
rok dopredu sme rezervovali termín v kultúrnom dome, 
objednal i  hudobnú skupinu a  postupne sme 
pripravovali potrebné záležitosti k samotnému plesu.  
Po spustení predaja lístkov sa za pár dní vypredala 
celá kapacita plesu. Aj keď sa dom kultúry v Ladcoch 
zdá navonok obrovský, pre pohodlné sedenie a 
tancovanie je maximálny počet 230 hostí. Pred 
z a č i at ko m  p l e s u  vo  ve s t i b u l e  d o m u  ku l t ú r y 
prichádzajúcich hostí vítali starosta obce Dominik 
Koštialik, riaditeľka ZŠ Bronislava Majtánová a 
predsedníčka RZ pri ZŠ Ladce Ivana Klobučníková. Pre 
navodenie príjemnej atmosféry hrala vo vestibule 
cimbalová hudba Polajka. Pri otvorení plesu starosta 
obce privítal vzácnych hostí, predsedu predstavenstva 
PCLA Pavla Kohouta,  primátora mesta Ilava Viktora 
Wiedermanna, ale aj ostatných hostí, ktorí sa rozhodli 
prísť sa zabaviť na Ladecký ples 2025. Úvodným 
gongom, oficiálne otvorila Ladecký ples pani Ivana 
Klobučníková, ktorá do značnej miery organizačne 
zabezpečovala celý ples, ale aj Rodičovské plesy v 
nedávnej minulosti.  Po krátkom úvodnom tanečnom 
kole sa v programe predstavili aj reprezentanti 
tanečnej školy Dukly Trenčín pod vedením pána 
Dušana Pašku z Trenčína. Počas celého večera hudobne 
všetkých výborne bavila hudobná skupina Triton z 
Košeckého Podhradia. V rámci programu bola 
pripravená aj tombola so zaujímavými a hlavne 
hodnotnými cenami. Zisk z tomboly, bol odovzdaný pani 
riaditeľke ZŠ a bude použitý na podporu vzdelávania a 
voľnočasové aktivity ZŠ. Odmenou pre organizátorov 
boli spokojní plesajúci hostia, ktorí si pri odchode, už 
rok dopredu rezervovali stoly na Ladecký ples, 
ktorý bude 17.1.2026. Veľké poďakovanie okrem už 
spomenutých mien patrí aj Kataríne Kalusovej, 
Rudolfíne Rieckej, Zuzane Malovcovej Seidl, Bronislave 
Majtánovej a ďalším, ktorí sa postarali o výzdobu a 
organizáciu. Veľká vďaka patrí sponzorom za ceny do 
tomboly a všetkým, ktorí si kúpili tombolové lístky, aby 
podporili ZŠ v Ladcoch.
                                                         Text: Dominik Koštialik, 
     foto: Ing. Katarína Kalusová, Peter Čačko - Impulz.press



CEMENTÁRCEMENTÁR Informačný spravodaj 
Považskej cementárne 
Ladce

Inzercia
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Obnova tradície plesov v Považskej cementárni sa teší veľkej obľube. Aj tento rok zorganizovala cementáreň pre svojich 
zamestnancov Ples ladeckých baníkov a cementárov. Hneď pri príchode do sály dostala každá žena malý darček. Hovoreným 
slovom počas celého večera sprevádzal hostí Matúš Krnčok. O skvelú zábavu sa postarala hudobná skupina Pollux. Hosťom 
večera bola hudobná skupina HEX. Nechýbala ani bohatá tombola, či ochutnávka rumov s úžasnými pralinkami vytvorenými 
Jankou Bielikovou. Aj tento rok výťažok z tomboly poputuje do sociálne znevýhodnených rodín v Ladcoch. 
Aj touto cestou Vám všetkým chceme srdečne poďakovať za Vašu štedrosť a spolupatričnosť. Poďakovanie patrí aj organizátorom 
a vedeniu Považskej cementárne. Veríme, že sa opäť o rok stretneme na ďalšom plese. 

Ples ladeckých baníkov a cementárov
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CEMENTÁR

Generálne opravy finišujú
Ešte predtým, ako sa v cementárni naplno rozbehne výroba cementu, prebiehajú generálne opravy. Tie tohto ročné sa už chýlia ku koncu. Aj touto cestou 
ďakujeme všetkým, ktorí sa podieľali na opravách a veríme, že aj tieto generálne opravy nám umožnia efektívne využívať zdroje na výrobu cementu a tak 
znižovať uhlíkovú stopu.
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Arte relax klubKaštieľ neutícha a kultúrne žije

Z histórie do rozprávky - výstava v Kaštieli Ladce

V sobotu 25.01.2025 sa uskutočnilo maľovacie stretnutie 
Arte relax s úžasnými ľuďmi v prekrásnom prostredí 
kaštieľa v Ladcoch.
Všetkým účastníkom výtvarného stretnutia zo srdca 
ďakujeme za vytvorenie krásnej, priateľskej atmosféry a 
obrovské poďakovanie patrí aj Janke a Jožkovi 
H e i s a r o v c o m  z a  s t a r o s t l i v o s ť  p o č a s  c e l é h o 
sobotňajšieho umeleckého relaxu.
Arte relax klubu ďakujeme za vašu energiu a lásku, ktorú 
ste priniesli do kaštieľa a s ktorou ste vytvorili Vaše nové 
nádherné obrazy. Ďakujeme taktiež Ale Teicherovej za 
tento krásny even a tešíme sa na výstavu, ktorá bude v 
kaštieli 25.05.2025 , na ktorú všetkých srdečne 
pozývame. 
                               Text: Silvia Da Col Heisar, Foto: Jozef Heisar

V dňoch 15. januára - 28 . februára 2025 bola  v Kaštieli Ladce nevšedná výstava „ Z histórie do rozprávky“ v spolupráci s Vlastivedným múzeom v 
Považskej Bystrici. Projekt je výsledkom spolupráce múzea s odborníčkou na historické odevy  Mgr. Alexandrou Heldesovou, ktorá vlastnoručne  šije 
tieto odevy.
Celý koncept bol rozdelený do dvoch častí. História prechádzala kontinuálne do rozprávky. Ústrednou postavou bola krásna Hedviga Lasinkovič a pán 
hradu Bystrica Rafael Podmanický. Prvotným zámerom výstavy bolo poukázať ako kedysi vyzeral autentický odev a ako si ho upraví divadlo, film, 
fantazy scéna a pod. Pútavé rozprávanie zaujalo všetkých návštevníkov výstavy.
                                                                                                                                                                                                Text: Silvia Da Col Heisar,Foto: Jozef Heisar, Ing. Katarína Kalusová
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Šaliansky Maťko   plesal a vybíjal aj bez snehu
Pytagoriáda

     10. a 11. decembra 2024 sa 15 žiakov 1. stupňa 
z 3., 4. ročníka a 19  žiakov z 5., 6., 7.a 8.triedy 
zúčastnilo školského kola matematickej súťaže 
Pytagoriáda. Na vypracovanie 15 súťažných úloh 
v každej kategórii mali maximálne 60 minút. V 
prípade, že aspoň 10 úloh mali vyriešených 
správne, mohli získať body aj za ušetrený čas. 
Úspešní riešitelia boli žiaci 3-tieho ročníka Jakub 
Jambor, Emilly Denešová, Aneta Stachová, 5-tej 
triedy Richard Letko a Samuel Ďurovec a zo 
šiesteho ročníka Hanka Kováčová a Zuzka 
Malovcová.
Všetkým zúčastneným patrí pochvala za nadšenie 
pre matematiku a snahu v príprave aj v samotnej 
súťaži.                                                                                                                                             
                                                 Mgr. Daniela Koňuchová

Imatrikulácie

     Štvrtok (16. 01. 2025) bol významným dňom 
najmä pre našich piatakov. Dňom s veľkým „I“, 
pretože sa v našej škole uskutočnila ich slávnostná 
IMATRIKULÁCIA. Moderátorskej úlohy sa zhostila 
dvojica deviatačiek, Martina Fusková a Tamara 
Ku š í ko v á ,  k t o r á  o t vo r i l a  i m a t r i k u l á c i e 
slávnostným príhovorom. Naši malí žiaci boli vo 
vyzdobenej telocvični oficiálne prijatí do „cechu 
druhostupniarov“. Nebolo to však zadarmo. Celý 
program sa niesol v duchu zaujímavých a 
zábavných úloh, ktoré museli nedočkaví žiaci 

zvládnuť. V jednotlivých disciplínach preukázali 
svoju šikovnosť, zdatnosť, dôvtip, vytrvalosť, um, 
ale aj zmysel pre humor. Po splnení všetkých úloh 
zložili sľub za prítomnosti pani riaditeľky Mgr. 
Bronislavy Majtánovej a triednej vyučujúcej Mgr. 
Pavlíny Vášovej. Za odmenu ich kráľ Lukáško, žiak 
9. ročníka, pasoval za právoplatných žiakov 
druhého stupňa. Okrem pasovačky sa naši malí 
piataci tešili z pamätného diplomu, odznačika a 
sladkej odmeny. Počas celej akcie vládla výborná 

nálada. Touto cestou sa chcem z celého srdca 
poďakovať všetkým žiakom, ktorí sa podieľali na 
prípravách. A Vám, milí piataci, prajem, aby sa 
Vám darilo, aby ste si postupne sformovali svoj 
jedinečný pohľad na tento svet. 
                                                Mgr. Dominika Mikušková
                                                                                            

Vybíjaná 1. miesto
  
   Dňa 23.1.2025 sa vybraní žiaci zo  4.ročníka 
1.stupňa ZŠ (Plačková N. , Blažičková V. , Mrvová V. 
- E., Hučková A., Petríková D., Gajdoš A. , Tarek T., 
Tichý J., Babečka T., Mihálik M., Šedík V., Kandráč 
N.) zúčastnili okresného kola súťaže vo vybíjanej. 
Súťaž sa konala v Dubnici nad Váhom na Základnej 
škole Pod Hájom. Zúčastnili sa ho nasledujúce 
školy: ZŠ Bolešov, Základná škola s materskou 
školou sv.Dominika Savia, Základná škola Pod 
Hájom, Súkromná spojená škola, Nová Dubnica a 
naša ZŠ. 

Celý turnaj prebiehal v napínavej atmosfére a 
všetci žiaci predvádzali výborné výkony. Našim 
žiakom sa darilo veľmi dobre, porazili súpera v 
každom odohratom zápase. O ich skvelom 
umiestnení rozhodli 4 vyhrané zápasy, ale 
obdivuhodné je aj to, že za celý turnaj našich 
žiakov vybili len 11-krát zo všetkých zápasov. 
Chcem žiakov pochváliť za ich súdržnosť, 
spoluprácu a bojovnosť v reprezentácii našej 
školy. So žiakmi postupujeme do regionálneho 
kola, držte nám palce. 
                                                      Mgr. Kristína Šulíková

 Týždeň po anglicky
                                                                                                                           
Naši žiaci 3. až 8. ročníka absolvovali týždenný 
kurz anglického jazyka s anglickým lektorom 
Markom Hurstom od 13.1 -17.1.2025.
Každý deň mali žiaci 2 vyučovacie hodiny v 
anglickom jazyku, ktoré prebiehali v uvoľnenej, 
priateľskej a dobre naladenej atmosfére.

Žiaci si tak zábavnou formou prostredníctvom 
rôznych aktivít a hier rozšírili slovnú zásobu, a 
zlepšili komunikačnú zručnosť.
Táto skúsenosť bola, a je veľmi motivujúca a to 
nielen pre žiakov, ktorí sa tohto kurzu zúčastnili, 
ale aj pre ostatných žiakov našej školy, keďže mali 
možnosť zapojiť sa do rozhovoru 
s Markom počas prestávok a obedov v školskej 
jedálni. Na konci kurzu dostali žiaci certifikát o 
jeho úspešnom absolvovaní.
Ďakujeme a tešíme sa na budúce. 
                                                      Mgr. Martina Šarlayová

                                                                                                   
Olympiáda z anglického jazyka

     Dňa 15. 1. 2025 sa uskutočnilo okresné kolo 
anglickej olympiády. Našu školu reprezentovali 
žiaci Adam Klobučník (7.r.) a Klára Šedíková (9.r.). 
Obaja sa stali úspešnými riešiteľmi olympiády. 
Ďakujeme za reprezentáciu a blahoželáme. 
                                                     Mgr. Martina Šarlayová
                                                                                                                  
Šaliansky Maťko

     „Bola raz jedna malebná krajina - Slovensko sa 
volala. V nej malé mestečko Šaľa. A tá Šaľa 
Šalianskeho Maťka Jozefa Cígera-Hronského 
mala.“
Aj v Základnej škole Ladce sa uskutočnil 30. ročník 
súťaže v prednese slovenských povestí od 
ľubovoľného autora. Ide o podujatie, ktoré 

prezentuje krásu našej slovenčiny, múdrosť i 
skúsenosť, humor či vynaliezavosť našich 
predkov. Šaliansky Maťko je veľkým prínosom pre 
deti pri poznávaní národnej histórie a kultúry. 
Rozvíja ich estetický vkus a schopnosť umeleckej 
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komunikácie. Pomáha rozvíjať tvorivé schopnosti 
dieťaťa, poznávať slovenskú literárnu tvorbu. 
Rečniť, prednášať a vystupovať pred publikom je 
pre mnohých obrovskou výzvou. Tešíme sa, že aj v 
našej škole máme talentované žiačky, ktorým 
nechýba zdravé sebavedomie a chuť pracovať na 
sebe. Odvážne recitátorky, žiačky šiesteho a 
siedmeho ročníka, si dňa 29. 01. 2025 zmerali sily 
a statočne sa popasovali s umeleckým prednesom 
slovenských povestí. Súťažiace si vypočuli 
prednesy svojich rovesníčok. Niektoré z nich boli 
smutné, iné zasa veselé. Všetky však zobrazujúce 
život v minulosti. Účastníčky predviedli naozaj 
výborné komunikačné schopnosti. Konkurencia 
bola veľká a recitátorské v ýkony takmer 
vyrovnané. Porota zložená z pedagógov našej 
školy to mala pri rozhodovaní naozaj náročné.
V III. kategórii (6. a 7. ročník) školského kola v 
prednese slovenských povestí bolo umiestnenie 
nasledovné:
1. miesto – Alžbetka Smrčková (7. ročník) s 
postupom do okresného kola,
2. miesto – Johanka Mária Drozdová (7. ročník),
3. miesto – Eliška Ďurovcová (7. ročník) a Zuzka 
Malovcová (6. A).
Každá z recitátoriek vložila do prejavu kus seba. 
Alžbetka postupuje do okresného kola. Držíme jej 
palce a veríme, že aj tam zaujme porotu svojím 
prirodzeným recitačným talentom! Všetkým 
súťažiacim ďakujeme, víťazke blahoželáme.
                                      Mgr. Dominika Mikušková

Všetkovedko 

V  n o v e m b r i  2 0 2 4  v o  v e ľ k o m  s ú b o j i  o 
najmúdrejšieho medzi najbystrejšími zabojovalo 
40 našich žiakov 1. stupňa o titul Všetkovedka.
Žiaci riešili otázky zo všetkých oblastí, s ktorými sa 
žiaci príslušnej vekovej kategórie doteraz stretli a 
čo sa doteraz v škole naučili.
Šikovných prvákov sa do súťaže zapojilo až 13. 
Medzi najúspešnejších VŠETKOVEDKOV patria 
Zarka Mrážiková, Matyáško Blaško, Emka 
Zábojníková, Marko Chleban, Peťko Paška a 
Dorotka Koštialiková. Ostatní prváčikovia získali 
titul Všetkovedkov učeň.
Zahanbiť sa nedalo ani 15 šikovných druhákov, 
kde najlepšie výsledky dosiahli Kristínka 
Miháliková, Šimonko Štrbík, Laura Galambošová, 
Paťko Eliaš, Tadeáško Turza, Gabko Kalafut a Miško 
Jakubech, zvyšní druháci skončili s titulom 

Všetkovedkov učeň
V kategórii tretiakov sa prihlásili len štyria žiaci a 
všetci skončili s titulom Všetkovedkov učeň.
Štvrtákov vo svojej kategórii bolo osem a 
najúspešnejší Všetkovedkovia boli Alžbetka 
Hučková a Miško Mihálik, ostatní získali titul 
Všetkovedkov učeň.
Všetky zúčastnené deti získali diplom a drobné 
darčeky od Talentídy.
Ďakujeme všetkým súťažiacim za reprezentáciu 
školy a aj rodičom, ktorí podporujú a zapájajú 
svoje deti do súťaží, kde majú možnosť rozvíjať 
vedomosti, schopnosti, logické myslenie i správny 
úsudok. 
                                                   Mgr. Daniela Koňuchová
 
BiathlonMánia

     Pondelok 3. februára sa žiaci našej školy aspoň 
n a  c h v í ľ u  s t a l i  v e ľ k ý m i  š p o r t o v c a m i , 
biatlonistami.  V telocvični školy sa uskutočnil 
biatlonový tréning spojený so súťažou o „naj“ 
biatlonistu triedy. S pomocou dvoch trénerov zo 
ŠK Biathlon Mania Banská Bystrica si všetky deti 
v y s k ú š a l i  s t re ľ b u  n a  t e rč  z  l a s e ro v ýc h 
biatlonových pušiek a potom pomocou trenažéra 
simulujúceho beh na lyžiach, spojeného so 
streľbou si vyskúšali náročnosť takého športu ako 
biatlon. Okrem praktickej ukážky sa deti dozvedeli 
aj  niečo o tomto športe. Predsa každý z nás pozná 
našu olympijskú víťazku Anastasiyu  Kuzminovu 
alebo sestry Fialkové. Mnoho detí sa 
pochválilo tým, že radi športujú a taktiež aj tým, 
že sa im takýto šport páčil. Deti, ktoré si 
vyšportovali prvé miesta, dostali aj diplom. 
Myslím si, že všetci si tento deň užili. Taktiež 
chcem poďakovať Považskej cementárni, a.s. za 
finančný dar, bez ktorého by sa nám nepodarilo 
takúto aktivitu zrealizovať. ĎAKUJEME! 
                                              Mgr. Bronislava Majtánová

Biologická olympiáda –
 okresné kolo

     Dňa 11. februára 2025 sa v Dubnici nad Váhom 
uskutočnilo okresné kolo biologickej olympiády v 
kategórií C. Našu školu reprezentovali žiačky 
deviateho ročníka, Sofia Chaláňová a Soňa 
Zahradníková. Úlohy pozostávali z troch častí – 
praktickej, teoretickej a z aplikačnej časti. Soňa 
Zahradníková obsadila 6. a Sofia Chaláňová 10. 

miesto, zároveň sa obe žiačky stali úspešnými 
riešiteľkami.
Dievčatám ďakujeme za vzornú reprezentáciu 
školy a gratulujeme ! 
                                                             Mgr. Tomáš Struňák

 Návšteva prvákov v našej  MŠ

„ Aj žiaci našej školy sa môžu stať opäť škôlkarmi. 
V tomto duchu sa niesla návšteva našich prvákov v 
materskej škole. V rámci spolupráce ZŠ s MŠ sa 
prváci 10.2. stali opäť škôlkarmi a mohli 
zaspomínať na škôlkarské časy plné hier 
a bezstarostného života. Deti sa vrátili aspoň na 
malú chvíľku do svojho nedávneho prostredia a 
zaspomínali si pri spoločných hrách s obľúbenými 
hračkami. Táto spolupráca je veľmi dôležitá pre 
malé deti ale i pre vzájomnú spoluprácu pani 
učiteliek. Už teraz sa tešíme na návštevu škôlkarov 
v našej ZŠ, kde naši prváci ukážu svoju vytrvalú                        
prácu a vedomosti v laviciach ale i mimo nich. 
                                                      Mgr. Jarmila Šelingová
                                                              
 Valentínsky ples

     Naša škola si v piatok večer pripomenula 
sviatok všetkých zamilovaných Valentínskym 
plesom. Žiaci si opäť po dvoch rokoch zaplesali. 
Dievčatá sa zmenili na krásne princezné a chlapci 
si namiesto tričiek obliekli košele. Všetci si dali 
záležať, aby urobili dobrý dojem. Šikovní 
moderátori, Rebeca Taria Čuríková a Tomáško 
Janík, nás oboznámili s bohatým programom, 
ktorý začal slávnostnými príhovormi. Pani 
r iaditeľka oficiálne ot vori la  tret í  ročník 
Valentínskeho plesu školského parlamentu. To, že 

žiaci u nás získavajú nielen teoretické poznatky, 
ale že dokážu vytvoriť i zaujímavé tanečné či iné 
umelecky kvalitné kreácie, nám predviedli v 
krátkom kultúrnom programe.
V úvode plesu sa nám predstavili dievčatá z 
tanečnej skupiny Gold so svojím moderným 
tancom. Zostavu tvorili žiačky 5. a 6. ročníka: 
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Fakty z Osobitného učilišťa internátneho 
v Ladcoch

Polročná klasifikácia:
Počet žiakov k 31.1.2025:         
spolu .................... ....   78 
chlapci ......................   50
dievčatá.....................   28
Prospeli s vyznamenaním....................................    6
Prospeli veľmi dobre ...........................................   17
Neprospeli ............................................................  3
Pochvala triednym učiteľom .............................        7 
Pochvala riaditeľa školy .....................................       0
Znížená známka zo správania:  
2. stupeň ..... 1
3. stupeň ..... 6
4. stupeň ..... 1
Pokarhanie triednym učiteľom ................ 4
Pokarhanie riaditeľom školy ............. 0
Na záverečné skúšky sa pripravuje 24 žiakov zo štyroch 
učebných odborov (murári - 3, stavební zámočníci – 7, 
záhradníci - 7 a kuchári - 7).

Pravidelné stretnutie s našimi dôchodcami sa 
uskutočnílo 13.11.2024.  Stretnutia pri chutnom obede 
sa zúčastnilo 37 bývalých zamestnancov Odborného 
učilišťa Ladce.

OUI 
Ladce

Vianočné posedenie zamestnancov sa uskutočnilo 
13.12.2024. Toto stretnutie malo pre všetkých špeciálnu 
príchuť, pretože bolo spojené s rozlúčkou nášho 
dlhoročného riaditeľa PaedDr. Vladimíra Hromeka, 
ktorého po 35 rokoch vo funkcii, od 11.1.2025, vystriedal 
Mgr. Anton Hanidžiar. Veľa šťastia obom !!!

23.1.2025 sa uskutočnilo  v učebnom odbore Záhradník 
školské kolo v aranžovaní. Témou tohto ročníka bola 
darčeková výzdoba fľaše. Súťaže sa zúčastnilo 21 žiakov. 
Najlepšie sa darilo týmto žiakom:
1. miesto Kiara Badiová, žiačka 1. ročníka 
2. miesto Anetta Zábojníková , žiačka 2. ročníka
3. miesto Ivana Tašárová, žiačka 3. ročníka

20. marca sa uskutoční  Súťaž špeciálnych škôl v 
jarnom aranžovaní ,,  Zámecké vázání“  v 
partnerskej škole v Kelči, v Českej republike. Čakajú nás 
tieto výzvy:   Úloha č. 1  Prízdoba plachetnice
Úloha č. 2  Aranžmán zo záhradnej hadice.
Reprezentovať nás budú najlepší žiaci zo školského kola, 
ktorí už začali s prípravou – zháňaním materiálu a 
nácvikom pod odborným vedením Bc. Rudolfíny Rieckej 
a Mgr. Moniky Adamičkovej. 
Pomoc pri zabezpečení materiálu ponúkli aj ďalší majstri 
odborného výcviku, napríklad z učebného odboru stolár. 

Náš projekt opäť podporil aj starosta obce, p. Dominik 
Koštialik, za čo veľmi pekne ďakujeme.

Odborný výcvik pokračuje aj v druhom polroku v 

školských dielňach aj u externých zadávateľov. Žiaci 
učebného odboru kuchár praxujú v školskej jedálni 
odborného učilišťa, v Základnej škole v Ladcoch a na 
pracovisku Kúpeľov Nimnica. 
Učebný odbor murár pomáha pri stavebných  prácach 
v dome kultúry. 
Žiaci učebného odboru maliar robia hygienické nátery 
v školskej kuchyni a tiež nátery šatní a sociálnych 
zariadení v priestoroch odborného učilišťa.
Stolári vyrobili kryty na radiátory do materskej školy.
Ž i a c i  u č e b n é h o  o d b o r u  z á h r a d n í k  z a č a l i  s 
predpestovaním rastlín a prípravou parenísk na 
výsadbu v jarnom  období.

Začíname s realizáciou projektu „Príležitosť pre 
zdravotne znevýhodnených“ na ktorý sme získali 
grant z národnej kancelárie projektu ERASMUS+ vo 
výške 40 672,-€. 

 Vo februári sa realizuje prípravná návšteva v Liberci kam 
pôjdu v apríli na týždenný odborný výcvik žiaci 
učebného odboru záhradník.
V máji vycestujú do Baje (Maďarsko) žiaci učebného 
odboru stavebný zámočník. 

Na školskom internáte sa realizovalo viacero mimo-
školských aktivít – turnaje v stolnom tenise, človeče 
nehnevaj sa a v stolnom futbale. 
Tiež súťaž v lúštení krížoviek, vianočný kvíz. Vyrábali sme 
aj valentínske pozdravy                                                                      
           Mgr. Miroslav Sňahničan       

Šaliansky Maťko   plesal a vybíjal aj bez snehu
Zuzka Štefancová, Laura Binková, Karolínka 
Hlavatá, Nataška Mrážiková, Nikolka Beňáková a 
Kristínka Varčeková. V ďalšej časti programu 
zazneli príjemné tóny flauty v podaní Emky 
Šotkovskej, žiačky 5. ročníka. Odmenou im bol 
neutíchajúci potlesk. Zvyšok večera sme si 
spríjemnili niekoľkými súťažnými disciplínami. 
Začali sme známym stoličkovým tancom, ktorý 
nesmie chýbať na žiadnej oslave, karnevale, 
svadbe či detskej diskotéke. Svoje tanečné 
schopnosti nám žiaci predviedli aj v ďalšej 
súťažnej disciplíne. Obľúbený balónový tanec 
prebudil „tanca chtivosť“ jednotlivých párov. 
Vedomosti žiakov sme preverili v minikvíze. 
Zahrali sme si aj aktivity a tzv. „zložitú hru“, kde 
účastníci robili čokoľvek iné, len nie to, čo sa od 
nich žiadalo. Aby sme nezabudli na túto 
slávnostnú udalosť a premenili ju v milú 
spomienku aj o niekoľko rokov, mali žiaci možnosť 
počas plesu navštíviť „fotokútik“ s vtipnými 
rekvizitami, ktorý sa nachádzal v triede u žiakov 5. 

ročníka. Krásna výzdoba, plné stoly a hlavne 
dobrá zábava sprevádzali celý večer všetkých 
prítomných. Na chodbe sa predvádzali rôzne 
tanečné kreácie pri hudbe, ktorú zabezpečila 
Zojka z 9. ročníka. DJ Rasťo hral žiakom „na 
želanie“. Výber hitov mal pozitívne ohlasy a žiaci si 
mnohokrát zaspievali z plného hrdla. Po 
romantickej večeri :-) prebehlo losovanie tomboly 
a odovzdávanie valentínskych pozdravov. Každý 
žiak dostal pri vstupe jeden lístok + sladkosť. 
Záver patril vyhláseniu kráľa a kráľovnej školského 
plesu. Pri anonymnom hlasovaní pedagógov sa 
víťazmi stali žiaci z 5. ročníka – Lili Melišová a 
Riško Letko. Získali kráľovské koruny. Víťazom 
srdečne blahoželáme. Tí, ktorí sa rozhodli prísť na 
školský ples, určite nebanovali. Nálada bola 
naozaj  v ynikajúca.  Valentínsky ples  bol 
vyvrcholením úsilia nielen členov školského 
parlamentu. Naše poďakovanie patrí aj všetkým 
ostatným, ktorí sa aktívne podieľali na príprave 
dnešného večera. Nesmieme zabudnúť na RZ, 

ktoré zabezpečilo žiakom občerstvenie. Srdečná 
vďaka 
patrí najmä sponzorom a rodičom, ktorí nám 
venovali do tomboly množstvo hodnotných cien. 
Už teraz sa tešíme na ďalší ročník Valentínskeho 
plesu. 
                                                 Mgr. Dominika Mikušková

Valentín ŠKD

Pri príležitosti sviatku zaľúbených sme si aj my v 
ŠKD spravili pekný deň. Deti si vyrobili Valentínky 
pre svojich kamarátov v školskom klube. 
Po ich rozdaní sa dozvedeli históriu tohto sviatku, 
n á s l e d n e  s i  s vo j u  p a m äť  o t e s t o va l i  vo 
Valentínskom kvíze. 
Víťazi dostali sladkú odmenu. Svoje tanečné a 
rýchlostné zručnosti predviedli v hrách a 
súťažiach. V takomto duchu sa niesol náš Valentín. 
                                                    Mgr. Jarmila  Šelingová
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väzníky krovy palivá palivové drevo, 
pelety a brikety

stavebné rezivo

0918 555 666 LADCE

Materské centrum MIMČO sa presťahovalo do nových, väčších priestorov, kde sa opäť s láskou venujeme 
starostlivosti o deti vo veku 1 až 5 rokov. Poskytujeme starostlivosť v čase od 7:30 do 15:00 s 
možnosťou obmeny času, nakoľko je naša láskyplná starostlivosť  flexibilná. 
Máme ešte voľné miesta, tak ak by ste potrebovali vyplniť čas pre Vaše dieťatko, neváhajte nás 
kontaktovať na čísle 0908 216 798
Výhodou nášho Materského centra je, že sa u nás dieťa vie rýchlejšie a lepšie pripraviť pre Materskú 
školu. Máme menší kolektív 15 detí, vďaka čomu máme individuálny prístup. Spoločne vytvárame 
program, tráviťme viac času vonku. Ak sa rozhodnete dať dieťatko k nám, máte možnosť stráviť s ním 
času  v priestoroch, ktoré sú podobné MŠ a adaptovať sa tak na vstup do MŠ spoločne. 
Tešíme sa na Vás.                                                                                                                                   Mgr. Adela Guzoň

MIMČO - materské centrum s prípravou pre MŠ !

Fašiangová zabíjačka slávi stále väčší úspech
Už sa fašiang kráti, viac sa nenavráti. Spievalo sa v nedávnej minulosti po 
dedinách  v období, kedy vrcholilo obdobie zábav a ľudovej veselice. Toto 
obdobie končilo pochovávaním basy na fašiangovej tanečnej zábave, 
vždy v utorok o polnoci,  pred popolcovou stredou, kedy sa začínal 40 - 
dňový pôst, počas ktorého sa neorganizovali žiadne zábavy, svadby ani 
veselice.  
Dnes už pochovávanie basy skôr organizujú rôzne folklórne súbory, alebo 
dobrovoľníci na dedinách počas fašiangových kultúrnych akcií väčšinou v sobotu. Sú 
s tým spojené rôzne pochody masiek, alebo stretnutia pri zabíjačkových 
pochúťkach, dobrom víne a dobrej muzike. V obci Ladce sme v spolupráci s 
kultúrnou komisiou pripravili sobotné odpoludnie plné rôznych zabíjačkových 
špecialít a dobrého vareného vínka. Teplý čaj  na zahriatie bol nielen pre deti, ale aj 
pre dospelých.  Do tanca a na počúvanie hrala mužská spevácka skupina Mužáci 
Moravia, ktorá bola doplnená aj  o hosťujúcich muzikantov z Moravskej cimbalovej 
muziky.  Prítomní hostia si popri počúvaní slovenských, moravských a českých 
piesní mohli na mieste ochutnať  zabíjačkové dobroty a pravé čerstvé fašiangové 
šišky s džemom. Spoločenské podujatie s názvom Zabíjačkové špeciality  sme 
organizovali jedenástykrát. Dalo by sa povedať, že v príprave tejto krásnej akcie nás 
už nič nemôže prekvapiť.  Každým rokom sa snažíme hosťom dodať kvalitu, každým 
rokom pridávame množstvo na prípravu pochúťok a každým rokom je málo. 
Svedčí  o tom aj to, že túto spoločenskú udalosť navštevuje z roka na rok viac hostí. 
Príprava celého podujatia a nie len zabíjačkových špecialít je veľmi zodpovedná, 
náročná a dôležitá. Je potrebné všetko načasovať tak, aby už na samotnej akcií 
všetko klapalo ako má. Na organizácií tohtoročných zabíjačkových špecialit sa 
podieľalo viac ako 25 ľudí. Boli to členovia kultúrnej komisie, dobrovoľníci, ale aj 
pracovníci obecného úradu. Samotné prípravy sa rozbehli už v piatok, keď sme varili 
huspeninu v priestoroch za domom kultúry a  následne sa pokračovalo v príprave 
ďalších skvelých zabíjačkový pochúťok. K fašiangom neodmysliteľne patria aj šišky, 
ktoré tak ako každý rok pripravovali kuchárky v ZŠ, za čo im patrí veľká vďaka. Boli 
naozaj výborné! Ďakujem všetkým, ktorí sa podieľali na organizácií zabíjačkových 
špecialít 2025 a teším sa na ďalší ročník, ktorý je plánovaný na 7.2.2026.
                                                                                                                                             Text: Dominik Koštialik,
                                            foto: Peter Čačko - Impulz.press, Vladimír Zápalka, Ing. Katarína Kalusová
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Smútok nad stratou našich spoluobčanov
zasiahol všetkých, ktorí ich poznali.

Úprimnú sústrasť vyslovujeme 
všetkým pozostalým.

Blahoželáme rodičom 
a novým občanom Ladiec 

prajeme šťastie a úspechy v živote.

Srdečne blahoželáme jubilantom.
Nech ich život plynie šťastne a pokojne

v kruhu rodiny a priateľov,
nech ich neopúšťa zdravie a láska najbližších.

 
Ján Blažíček, 43 rokov
Jozef Rafko, 89 rokov

Dana Solárová, 48 rokov
Anna Sopilnýková, 88 rokov
Mária Gajdošová, 84 rokov

80. rokov
Štefánia Galanská

Mária Juríčková

90. rokov
Irena Zahradníková

Nadežda Ištvániková

95. rokov
Irena Zakopčanová

50. výročie sobáša
 J uraj Zimprich 

a manž. Petronela 
rodená Gašparíková

Opustili nás

Narodili sa

Jubileá

Juraj Molitoris
Max Uharčík

Oznamy farnosti pre Veľkonočné sviatky

Rybári začiatkom roku 2025 Činnosť ObO SRZ č.3 Ilava je začiatkom roku zameraná na vydávanie nových povolení na rybolov a na vyhodnocovanie úlovkov z 
roku minulého. Minulý rok bol na úlovky pomerne bohatý. Rybári ulovili najma kapitálne kapre na Vážskom kanáli a OR Ladce. 
Kapitálny úlovok Amura bieleho sa podaril jednému z najstarších a najskúsenejších Ladeckých rybárov Jaroslavovi Rolinovi  na VN 
Tunežice. Amur meral 104 cm a vážil 14,5 kg. Viac o úlovkoch a násadách bude informovať hlavný hospodár na výročnej členskej 
schôdzi. 
Týmto chcem pozvať rybárov na výročnú členskú schôdzu, ktorá sa uskutoční 16.3.2025 v KD Dubnica nad Váhom o 9.00 hod.
Jednou zo základných povinností rybára je  odpracovanie rybárskej brigády. 
Tohtoročné termíny brigád sú určené nasledovne (začiatok o 8.00 hod.):
12.4.2025 
26.4.2025
3.5.2025
18.10.2025
25.10.2025
 - kaprové vody - VN Tunežice , OR Ladce,  Štrkovisko Ilava, VN Štrková.
Mimoriadne brigády:
29.3.2025    Čistý revír - čistá príroda - čisté Ladce
Zraz o 9.00 hod. pred KD Ladce
Detské preteky sa uskutočnia 4.5.2025 o 8.00 hod. na VN Tunežice.
Viac informácií o schôdzi,brigádach a pretekoch získate na internetovej stránke MsO Dubnica - https://srzmsodubnica.sk/.
                                                                                                                                                Text a foto: František Gajdošík
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KRÍŽOVÁ CESTA
Na Kvetnú nedeľu 13. apríla o 14.00 h bude na Butkove Krížová cesta. 
Na Veľký piatok bude krížová cesta na Butkove o 9.00h. 
Autobus od fary bude odchádzať pol hodinu pred krížovou cestou.

VEĽKONOČNÁ – SPOLOČNÁ SVÄTÁ SPOVEĎ 
V pondelok 14. apríla bude v našej farnosti spoločná, veľkonočná svätá spoveď. 
Spovedáme od 16.00 h do 17.30 h.
 Využite túto príležitosť k duchovnej obnove v tomto milostivom Jubilejnom roku 2025.

OBRADY VEĽKONOČNÉHO TROJDIA

ZELENÝ ŠTVRTOK PÁNOVEJ VEČERE
Na Zelený štvrtok 17. apríla o 17.00 h oslávime tajomstvo ustanovenia Eucharistie, sviatosti 
kňazstva a Pánov príkaz o bratskej láske. Po svätej omši bude „Hodinové bdenie v Getsemanoch“.

VEĽKÝ PIATOK – SLÁVENIE UTRPENIA A SMRTI PÁNA
Veľký piatok 18. apríla je prísny pôst a zdržiavanie sa mäsitého pokrmu. 
Krížová cesta na Butkove začne od 9.00 h pri Detvianskom kríži.  
Obrady Veľkého piatku budú o 15.00 h. 
Po ich skončení bude kostol otvorený na adoráciu pri Božom hrobe do 18.00 h. 

BIELA SOBOTA
Na Bielu sobotu 19. apríla ráno o 8.00 h sa pomodlíme posvätné čítanie a ranné chvály pri Božom 
hrobe. 
Počas celého dňa Vás pozývame na adoráciu pri Božom hrobe. Ďakujem aj naším hasičom za ochotu 
pri službe pri Božom hrobe. Adoráciu ukončíme o 19.30 h.

VEĽKONOČNÁ VIGÍLIA
Veľkonočná vigília sa má konať v noci. Podľa pradávnej tradície je táto noc očakávaním Pánovho 
zmŕtvychvstania. K obnoveniu krstných sľubov si prineste sviečku a nezabudnite si ju zabezpečiť 
servítkom proti kvapkaniu. Obrady Veľkonočnej vigílie začnú po západe slnka o 19.45 h pred 
kostolom. 

VEĽKONOČNÁ NEDEĽA
Veľkonočná nedeľa 20. apríla je najväčšou slávnosťou celého liturgického roka. Sväté omše sú v 
nedeľu v obvyklom nedeľnom čase 7.30 h, 10.30 h. V Tunežiciach z dôvodu rekonštrukcie kaplnky sa 
bohoslužby nekonajú. 

NEDEĽA BOŽIEHO MILOSRDENSTVA
Druhá veľkonočná nedeľa 27.apríla je slávnosť Božieho milosrdenstva. Je to titulárna slávnosť 
nášho chrámu. Sväté omše v našom kostole budú v obvyklom čase o 7.30 h a o 10.30 h. O 15.00 h 
bude na Butkove „Hodina milosrdenstva“ a požehnanie sochy Kráľa milosrdenstva. O 16.00 h bude 
zahájenie púti 2025 slávnostnou svätou omšou, ktorú organizuje Rádio Mária. Všetkých pozývame!

Požehnané Veľkonočné sviatky Vám želá a vyprosuje otec Jozef
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Príprava dospelých na jarnú časť súťaže.

Starí páni s mladými dámami omladli a hrajú. Občas.Starí páni s mladými dámami omladli a hrajú. Občas.Starí páni s mladými dámami omladli a hrajú. Občas.
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Šport

V stolnotenisových súťažiach sa začína „vyjasnievať“. Obe naše družstvá sa 
vo svojich súťažiach udržia, no do vyššej nepostúpia. 
A-družstvo má v piatej lige 10 víťazstiev, 2 remízy a 5 prehier a je usadené 
na štvrtej priečke.  
B-družstvo, v šiestej lige – šesť zápasov vyhralo, štyri remizovalo a 8 
prehralo. So ziskom 34 bodov je na siedmej priečke súťaže.  
                                                                                          Mgr. Miroslav Sňahničan
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Zimnú prípravu sme začali v druhom januárovom týždni v domácich podmienkach. Tréningové 
jednotky sme absolvovali v posilňovni a využívali sme malú umelú trávu. Utorok, štvrtok a 
piatok sú dni kedy zaberáme a víkendy sú nastavené na odohratie prípravných zápasoch. 
Absolvovali sme Zimnú ligu, ktorú sme odohrali v Dubnici nad Váhom. Odohrali sme v nej štyri 

zápasy: Prehrali sme 2-1 proti Opatovej, vyhrali 5 -1 s Pruským a remizovali 0-0 so Záblatím. V súboji o 3 miesto v skupine Sever 
sme prehrali s Hornou Porubou 2-1.Ešte máme naplánované zápasy s Nemšovou v ( TN ), Košecké Podhradie, Košeca, Tuchyňa, 
Papradno. Prvý majstrovský zápas nás čaká 23.03.2025(nedeľa 15:00)proti Kvašovu zrejme sa to odohrá v Dubnici nad Váhom na 
umelej tráve. Čo sa týka príchodov a odchodov, odišli hráči Taraba, Belás (H. Poruba), Zigo (Lysá pod Makytou), Kučiak 

Príprava družstiev 
mládeže
Prípravka U9 sa pripravuje pod vedením Antona Puškara. 
Prípravka U11 sa pripravuje pod vedením Martina Belobrada a 
Slavomíra Mrážika. Zatiaľ trénujú len v telocviční ZŠ v Ladcoch. 
Prípravka sa zúčastnila turnaja o pohár predsedu OBFZ.  Turnaj U11 sa 
uskutočnil dňa 15.2 .2025 vo Volejbalovej hale v Púchov, kde skončili na 7 
mieste z 12 zúčastnených.
Starší žiaci U15 sa pripravujú pod vedením Jozefa Jakuša, ktorému 
vypomáha Milan Kušnier. Trénujú striedavo na umelej tráve a v 
telocvični ZŠ v Ladcoch. Turnaja o pohár predsedu OBFZ sa zúčastnia v 
sobotu 22.2. v telocvični ZŠ v Novej Dubnici.

Predbežný rozpis majstrovských zápasov jar 2025

(hľadá si klub), Jakub Ragula (Crystal Lednické Rovné).Čo sa týka 
odchodov som veľmi rád, že klub z vyššej súťaže LR prejavil záujem o 
nášho hráča Jakuba Ragulu a pevne verím, že hráč sa presadí a nazbiera 
skúsenosti ktoré potom v budúcnosti využije v súťažiach vyššie. Všetkým 
hráčom, ktorí odišli prajem veľa úspechov a ďakujem za spoluprácu. 
Príchody sú v štádiu rokovaní s inými klubmi a veríme že sa dohodneme a 
adekvátne posilníme. Mená nebudem zatiaľ konkretizovať verím že pred 
jarnou časťou sa všetko dozviete keď to bude oficiálne. Novinkou je že sme 
posilnili realizačný team kde sa ku mne a Mariánovi Mackurovi pripojil 
Michal Zábojník a Patrik Baláž, ktorí budú nápomocní v tréningovom 
procese a skautingu hráčov. Prajem im veľa úspechov v klube a verím že 
spoločne vybudujeme futbal v Ladcoch na takej úrovni, že sa oplatí naň 
chodiť pozerať a odnášať si krásne nedeľné zážitky. 
                                                                         J. Jakuš ml. Tréner A mužstva 

Stolní tenisti určite zostanú 
v 5. a 6. lige
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